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Vážená akademická obec, vážené kolegyne a kolegovia, milí študenti!  

Som úprimne rád, že vás môžem pozdraviť  a prihovoriť sa vám na dnešnom zasadnutí 

akademickej obce našej univerzity. Predstupujem pred akademickú obec s cieľom prerokovať 

a oboznámiť vás s plnením úloh, ktoré vyplývajú z realizácie dlhodobého zámeru SPU v Nitre 

a zhodnotiť jednoročné obdobie našej práce. Rok 2013 z pohľadu súčasnosti, ale najmä 

blízkej, či vzdialenej budúcnosti,  považujeme za kľúčový z niekoľkých dôvodov.  

Prvým je, že v tomto roku sme začali  prípravu na komplexnú akreditáciu univerzity a jej 

fakúlt. Je zverejnený plán akreditácií a naša univerzita je povinná do 1. 7. 2014 predložiť AK 

všetky podkladové údaje. V procese akreditácie sa bude hodnotiť vzdelávacia a výskumná 

činnosť  za uplynulých šesť rokov (2008-2013).  Súčasťou akreditácie sú aj vyjadrenia sa k 

žiadostiam o akreditáciu všetkých študijných programov či konaniam na vymenovanie 

profesorov. Som presvedčený, že uplynulé šesťročné úsilie o kvalitné vzdelávanie a výskum 

na našej univerzite sa stane dobrým východiskom pre úspešnú akreditáciu a naše zotrvanie 

medzi  výskumnými univerzitami.  

Druhým dôvodom je skutočnosť, že rok 2013 je posledným rokom programového obdobia 

2007-2013 a nastáva čas rekapitulácie našej úspešnosti v uchádzaní sa o NFP. A tu sa máme 

čím pochváliť o čom budem hovoriť v ďalšej časti môjho vystúpenia. 

Tretím dôvodom, prečo rok 2013 považujeme za kľúčový je skutočnosť, že naši zamestnanci 

aktívne vstupovali a vstupujú do prípravných procesov  súvisiacich so začiatkom nového 

programového obdobia EU  v horizonte rokov 2014 - 2020. Pozitívne hodnotíme, že sme  sa  

aktívne zapojili do príprav tém potenciálnych projektov EÚ koordinovaných Spoločným 

výskumným centrom  Európskej komisie. V rámci Dunajskej stratégie EÚ a prípravy 

projektov v rámci Horizontu 2020  sme sústredili  našu aktivitu  na účasť v  projektoch 

zameraných na oblasť obnovy a udržania kvality  vôd a pôdy, v rámci 4 prioritnej osi Ochrana 

životného prostredia. 

Všetkým, ktorí sa aktívne podieľajú  na realizácii týchto zámerov, chcem  z tohto miesta 

poďakovať.  

Vážení prítomní,  

zabezpečenie vysokej kvality vzdelávacieho procesu patrí medzi základné priority rozvoja 

našej univerzity a jej fakúlt. Širokú škálu potrieb našej spoločnosti a záujmov mladej 

generácie zabezpečujeme  v súčasnosti v 90 študijných programoch, na ktorých študuje 

takmer 10-tisíc študentov. Aj na našej univerzite sme v tomto roku pocítili nepriaznivý dopad 

demografického vývoja v slovenskej spoločnosti. Úbytok  počtu uchádzačov o štúdium, nás  

núti  hľadať nové, účinnejšie  formy a nástroje získavania uchádzačov na jednotlivých 

fakultách  univerzity. Na zasadnutiach kolégií a vedeckých rád  sa  zaoberáme  otázkou, ako 



zmierniť tento vývoj, ktorý sa očakáva až do roku 2025 na počet zapísaných študentov 

jednotlivých fakúlt.  Riešenia vidíme v poskytovaní kvalitného vzdelávania a príprave nových 

študijných programov pre akreditáciu,  ktoré umožnia  našim absolventom lepšie uplatnenie 

sa v praxi a prinesú vyššiu  spokojnosť zamestnávateľov s našimi absolventmi.  Na univerzite 

sme vypracovali  vnútrouniverzitný systém hodnotenia kvality vzdelávania podľa noriem a 

smerníc na zabezpečovanie kvality v európskom priestore, pretože AK bude po prvýkrát 

hodnotiť aj vnútorné systémy zabezpečovania kvality vysokoškolského vzdelávania. V tomto 

roku sme podali prihlášku o získanie ďalšieho prestížneho medzinárodného ocenenia Diploma 

supplement Label a súčasne sme podali aj prihlášku o prolongáciu ocenenia ECTS Label,  

získaného v roku 2010, ako prvá slovenská univerzita.  

Na zabezpečenie vysokej  kvality vzdelávacieho procesu je nevyhnutná aj optimálna 

systemizácia zamestnancov a ich primerané finančné ohodnotenie. V tomto roku na univerzite 

pracuje  446 učiteľov, z toho 64 profesorov, 110 docentov a 272 odborných asistentov a 

lektorov. Na univerzite pracuje 1075 zamestnancov. 

Priemerný plat na univerzite vrátane nenávratných finančných prostriedkov je v kategórii 

profesor 1 586 euro, v kategórii docent 1 280 a v kategórii odborný asistent 996 euro. 

Priemerný plat na kategóriu učiteľ sme dosiahli vo výške 1 148 Euro a priemerný plat vo 

všetkých kategóriách zamestnancov univerzity je 1 075 Euro, čo oproti minulému roku 

predstavuje nárast vo výške 4,7 %. 

 Vážení kolegovia, milí študenti,  

prioritným poslaním univerzít je okrem vzdelávacej aktivity vytvárať a poskytovať vedecké a 

odborné poznatky. 

Aj pre tento rok je charakteristická aktívna zapojenosť pracovísk do výziev domácich 

grantových agentúr VEGA, KEGA a APVV. Väčšina projektov však, žiaľ, bola schválená v 

kategórii B a C, takže nebudú financované zo štátneho rozpočtu.   

Vysoko pozitívne môžeme hodnotiť vytvorenie Dunajského transferového centra na realizáciu 

Európskej Dunajskej stratégie na pôde našej univerzity, keď obdobné centrum v rámci 

Slovenska sa súbežne vytvorilo len na STU v Bratislave a univerzitách v Rumunsku a  

Srbsku.  Projekt je podporovaný  krajinskou vládou  Bádenska-Württemberska SRN a 

podnikateľskými subjektmi z tohto regiónu.  

Po dvoch rokoch intenzívnych a náročných príprav sa začali práce súvisiace s budovaním 

výskumného centra  AgroBioTech. V spolupráci s UKF a Ústavom genetiky a biotechnológie 

rastlín SAV,  spoločne  budujeme v hodnote viac ako 26 miliónov eur  Centrum vedy a 

výskumu, ako priestor  interdisciplinárneho aplikovaného výskumu a transferu technológií a 

inovácií do praxe. Z tohto miesta vy som chcel  poďakovať všetkým, ktorí aktívne pracovali 

pri príprave tohto jedinečného projektu. Robili to bez nároku na odmenu, aj  v čase svojho 

osobného voľna, no hlavne v neistote, či v konkurencii iných žiadateľov bude náš projekt 

úspešný.  Pochopili, že takáto jedinečná príležitosť sa možno už nebude opakovať. Musím 

však povedať, že stále sme len na začiatku zložitej cesty k úspechu, pretože do 30. júna 2015 



musíme rekonštruovať a dobudovať pavilón M, prestavať časť priestorov  prístavby pavilónu 

Q a vybaviť novovzniknuté laboratória  nábytkom, VT,  no  najmä špičkovými prístrojmi 

európskej a svetovej úrovne.  

Všetci právom očakávame, že nielen Centrum výskumu AgroBioTech, ale aj Centrá 

excelencie fakúlt prinesú pre SPU pridanú hodnotu nielen v podobe kvalitných výstupov v 

kategórií A, ale v budúcnosti aj v podobe nových poznatkov, ktoré sa uplatnia vo forme 

inovácií vo výrobnej praxi. V súčasnom období sa vo vedení univerzity zamýšľame nad 

štatútom novovznikajúcej súčasti univerzity, nového Vedeckého a výskumného centra 

AgroBioTech a jeho Transferového centra pre prenos poznatkov a inovácií,  ktorého návrh je 

pripravený na decembrové rokovanie VR  univerzity. 

Milé dámy, páni, 

žijeme v čase prudkého  rozvoja informačných technológií a tomu sa snažíme prispôsobiť. V 

tomto roku pokračujeme v  optimalizácii funkcionalít Univerzitného informačného systému. 

Spustená  bola ostrá prevádzka modulu Veda a výskum, testovacia prevádzka Elektronickej 

spisovej služby a aktualizujú sa údaje pre modul Pasportizácia. V najbližšom období nás čaká 

integrácia Univerzitného informačného systému s Portálom VŠ a Centrálnym registrom 

študentov.  

Do života boli spustené  fakultné web stránky, ktorých dizajn a štruktúra korešpondujú s 

korporátnym dizajnom SPU.  Do prevádzky bol od 1. januára 2013 uvedený on-line systému 

podpory užívateľa informačných a komunikačných technológií (helpdesk), ktorý eviduje 

požiadavky našich zamestnancov a študentov  na podporu v oblasti IKT. 

 

Vážená akademická obec,  

naša univerzita vyvíja veľké úsilie, aby bola aktívnou súčasťou európskeho a svetového 

priestoru či už v oblasti vedy alebo vzdelávania. A že sa nám darí v rozvíjaní v 

internacionalizácie,  svedčí aj niekoľko ocenení a prvenstiev, ktoré sme získali v tomto roku.  

Získali sme  ocenenie Kvalita Erasmus mobility, ktoré udeľuje  Národná agentúra Programu 

celoživotného vzdelávania. Oxfordsky summit pre vzdelávanie a výskum spoločne s Klubom 

európskych rektorov so sídlom v Oxforde, našu univerzitu na základe návrhu Socrates 

komisie nominovali na prestížne  ocenenie Najlepšia regionálna univerzita pre rok 2013. 

Bilaterálne dohody Erasmus  so 180 univerzitami v Európe  nám v súčasnosti umožňujú 

vyslať na iné univerzity viac ako 300 študentov ročne, čo  zaraďuje  našu univerzitu na prvé 

miesto medzi slovenskými univerzitami spolu s Ekonomickou univerzitou v Bratislave.  

V súlade s cieľom rozširovať možnosti medzinárodnej spolupráce nielen v rámci Európskej 

únie, ale aj mimo nej boli v roku 2013 organizované na úrovni fakúlt a univerzity rôzne 

medzinárodné projektové aktivity, z ktorých  uvediem napr. organizáciu medzinárodných  

letných škôl, koordináciu 2 projektov Tempus, koordináciu odborných stáži absolventov, 

vedenie Vyšehradskej asociácie univerzít a mnohé ďalšie, ktoré z našej univerzity postupne 



vytvárajú uznávanú a akceptovanú inštitúciu nielen v rámci vyšehradského ale aj  európskeho 

priestoru.  

 

Vážení kolegovia, milí študenti,  

dôležitou a nemenej vážnou témou  je  hospodárenie univerzity a udržiavanie, prípadne 

zveľaďovanie jej majetku. Sme radi, že za dva predchádzajúce roky sa nám podarilo 

dosiahnuť kladný hospodárky výsledok. Robíme všetko preto, aby aj rok 2013 bol v tomto 

smere rovnako úspešný, i keď prostredie v ktorom pôsobíme je z roka na rok zložitejšie, o 

čom svedčí aj avizované zníženie rozpočtu pre verejne vysoké školy pre rok 2014 o sumu 

vyše 20 miliónov eur. 

Vzhľadom na pretrvávajúce nízke percento získaných mimo rozpočtových  príjmov, snažíme 

sa optimalizovať náklady na chod univerzity. Veľké rezervy vidíme najmä v úsporách energií. 

Na univerzite dlhodobo zápasíme s problémom, ktorým  je zastaraný vykurovací systém,  

zabezpečovaný z centrálneho zdroja formou  pary.  Vo vedení  univerzity túto nepriaznivú 

situáciu postupne riešime na základe  schválenej koncepcie v AS,  decentralizovaným 

vykurovaním väčších objektov areálu SPU. Podarilo sa nám vybudovať dve samostatné 

kotolne na ŠD Mladosť a na Centre univerzitného športu. Ďalším objektom, kde je nutné 

vybudovať samostatnú  kotolňu,  je ŠD A. Bernoláka,  už aj  vzhľadom na havarijný stav 

výmeničiek v tomto ŠD.   

Trápi nás nevyhovujúci stav obvodových plášťov budov centrálneho areálu.  Vďaka 

prostriedkom zo ŠF sa  v krátkom čase začne výmena  okien v pavilónoch A a Z a v priebehu 

roka 2014 v pavilónoch T,P,E,CH a  aule SPU.  V krátkom čase začneme s výmenou  okien a 

rekonštrukciou obvodového plášťa zostávajúcich blokov A a B na ŠD Mladosť. Zo zdrojov 

ŠF sa v tomto roku zrealizovali aj iné investičné akcie, ako napr.  výmena vykurovacieho 

systému v ŠD Mladosť, rekonštrukcia sociálnych zariadení v pavilóne S či príprava 

projektovej dokumentácie na zateplenie a výmenu okien budovy FZKI na Hospodárskej ulici. 

Veríme, že v ďalšom programovacom období sa  bude univerzite dariť pokračovať v tomto 

nastúpenom  trende  v získavaní zdrojov  zo ŠF EU, pomocou  ktorých máme v pláne  

zrealizovať rekonštrukciu obvodových plášťov  všetkých pavilónov univerzity, dobudovanie 

SLPK, rekonštrukciu skleníkov BZ a rekonštrukciu budov a zariadení Centra univerzitného 

športu.  

Z uvedeného  prehľadu je zrejmé, že investičná expanzia univerzity v takom rozsahu, akom ju 

realizujeme, je možná  najmä vďaka prostriedkom z EÚ. Ale za týmito  projektmi  je nutné 

vidieť množstvo práce stoviek zamestnancov univerzity, ale aj veľký nárast administratívnej  

záťaže, dopadajúcej nielen na zamestnancov fakúlt,  ale taktiež  na rektorátne univerzitné 

útvary. Keď si uvedomíme, že sme v rámci výziev zo ŠF podali 48  projektov pri viac, ako 60 

% úspešnosti  a celkové finančné prostriedky zo schválených 29  projektov predstavujú 

takmer 61 miliónov eur, čo len pre porovnanie je dvojnásobok nášho univerzitného ročného 

rozpočtu,  môžeme byť právom hrdí na tieto  výsledky, ktorými sa radíme  medzi univerzity s 

najvyšším čerpaním nenávratných finančných prostriedkov EÚ v SR.   



Samozrejme, veľmi si vážime aj zdroje získané  nad rámec rozpočtových prostriedkov z  

MŠVVaŠ.  Z  týchto mimorozpočtových zdrojov a s prispením vlastných prostriedkov 

univerzity zrealizujeme rekonštrukcia RI pavilónu v predpokladanej hodnote vyše 700-tisíc 

eur. V súčasnosti prebieha proces VO na zhotoviteľa tohto diela. 

V súvislosti s nadobúdaním  nového majetku sa univerzite  patrí poďakovanie aj MPaRR,  na 

návrh ktorého parlament SR a následne prezident SR  formou zákona  v  máji  2013  schválil 

bezodplatný prevod budovy Veterinárneho ústavu na Akademickej ulici  do majetku  SPU.  

Tým  sme úspešne ukončili niekoľkoročné úsilie zamerané na nadobudnutie tohto majetku. 

Na základe posledného rokovania kolégia rektora novozískané priestory po ich rekonštrukcii 

v predpokladanom  finančnom náklade 500-tisíc eur budú využívané na zabezpečenie 

vzdelávacieho a výskumného procesu v podmienkach  FEŠRR.  

Vážení členovia akademickej obce,  

moja informácia na dnešnom zasadnutí vám  poskytuje prehľad kľúčových aktivít za  rok 

2013. Darilo  sa nám ich  realizovať aj vďaka zodpovednému a aktívnemu prístupu našich 

zamestnancov a študentov, za čo vám  všetkým patrí  moje  úprimné poďakovanie. Rád by 

som poďakoval aj predsedníctvu a členom AS univerzity za podporu, konštruktívne námety a 

otvorený dialóg  vedený v prospech riešenia aktuálnych úloh chodu a rozvoja univerzity.  A 

keďže  predo dvermi sú najkrajšie sviatky roka, dovoľte mi z celého srdca popriať vám  veľa 

zdravia, šťastia, lásky, rodinnej pohody a príjemnej neopakovateľnej vianočnej atmosféry v 

kruhu najbližších.  

Ďakujem vám za pozornosť! 

 

 

 

 

 

 


